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Verslag          

Vergadering Algemeen Bestuur 

Onderwerp Verslag Algemeen Bestuur 6 december 2023 

Agendapunt 2 

Datum 28 februari 2023  
   

Aanwezige leden: 
Mevrouw A. Grootenboer Burgemeester Goeree-Overflakkee 

De heer J. G. Bijl Burgemeester Schiedam 

De heer F. van Oosten Plv. voorzitter Nissewaard 

De heer B. Wijbenga Burgemeester Vlaardingen 

De heer C.A. Oosterwijk Burgemeester  Ridderkerk 

De heer J.J. Luteijn Burgemeester Krimpen aan den IJssel 

De heer R.E. Schneider Burgemeester  Barendrecht 

De heer P. H. van de Stadt Burgemeester Lansingerland 

De heer G.G.J. Rensen Burgemeester Maassluis 

De heer P. Oskam Burgemeester Capelle aan den IJssel 

Mevrouw J.G.H de Witte Burgemeester Albrandswaard 

De heer J.P. Rehwinkel Burgemeester  Voorne aan Zee 
 
Voorts: 
De heer A.J.B. van der Klugt Coördinerend dijkgraaf 

Mevrouw Y.T.P.H. van Duijnhoven Directeur Publieke gezondheid 

De heer A. Littooij Algemeen directeur, VRR 

De heer T. Neumann Directeur Brandweer, VRR 

Mevrouw E. van der Reijden Directeur R&C, VRR 

De heer A. Wijten Directeur ARR, VRR 

Mevrouw W.M. van der Wal VRR, Adviseur Bestuurlijke zaken (verslag) 
 
1. Opening 
De plaatsvervangend voorzitter opent de vergadering om 10:00 uur. De voorzitter heeft zich 
afgemeld.  
 
2. Verslag vergadering Algemeen Bestuur 13 september 2023 
Het Algemeen Bestuur stelt het verslag vast.  
 
3. Inkomende en uitgaande stukken 
Het Algemeen Bestuur neemt kennis van de ingekomen en verzonden stukken.  
 
Het Algemeen Bestuur bespreekt de ingekomen klacht over de sluiting van de huisartsenpost in het 
Erasmus MC. De VRR heeft geen zeggenschap over of toezichthoudende taak ten aanzien van de 
organisatie van de Huisartsenposten Rijnmond. Het Algemeen Bestuur volgt deze ontwikkeling wel 
op de voet. De sluiting van huisartsenposten heeft consequenties voor de druk op de 



 
 

2 
 

ambulancedienst. De klager wordt verwezen naar instanties die wel zeggenschap hebben over de 
organisatie van de huisartsenposten.  
 
Mw. Van Duijnhoven geeft aan dat in het ROAZ is geconcludeerd dat de sluiting van de betreffende 
huisartsenpost in het Erasmus MC geen grote consequenties heeft voor de beschikbaarheid van 
zorg in de regio. Het personeel van deze post kan efficiënter ingezet worden.  
 
4. Actielijst 
Het Algemeen Bestuur neemt kennis van de actielijst. 
 
5. Mededelingen 

a) Stand van zaken uitfasering WAS 
Dhr. Littooij licht toe dat in voorgaande vergaderingen al veel gesproken is over het voornemen van 
het ministerie om het Waarschuwings- en alarmeringssysteem (WAS) uit te faseren. Er is inmiddels 
een opiniestuk verschenen in het AD. Ook is een motie tegen uitfasering van het WAS aangenomen 
door veel gemeenteraden. Steeds meer veiligheidsregio’s beginnen ook te zien dat de uitfasering 
onverstandig is. Het Veiligheidsberaad is gevraagd om te komen tot een gezamenlijk standpunt 
maar geconcludeerd is dat dit niet haalbaar is. Het definitieve besluit van de minister van J&V zal 
uitgesteld worden.  
 

b) Onderzoek OVV Fremantle Highway 
Dhr. Littooij deelt mee dat het onderzoek van de OVV zich zal richten op de manier waarop de 
hulpverlening direct na de brand op gang kwam en zich ontwikkelde. Omdat ons MIRG-team hier 
ook een rol in heeft gespeeld wordt de VRR betrokken bij het onderzoek.  
 

c) Voorbereiding jaarwisseling 
Dhr. Littooij deelt mee dat de VRR zich weer maximaal inzet om de jaarwisseling veilig te laten 
verlopen. De leden van het Algemeen Bestuur ontvangen binnenkort een brief waarin meer 
informatie staat over de voorbereiding. Op 1 januari 2024 volgt informatie over het verloop van de 
jaarwisseling.  
 
Dhr. Bijl geeft aan dat de gemeente Schiedam door de rechter terecht gewezen is ten aanzien van 
het verbod op de verkoop van vuurwerk. De rechtbank heeft de beslissing van het college om de 
vergunning van vier vuurwerkverkopers in te trekken vernietigd. Het afsteekverbod blijft nog wel 
gelden. 
 

d) Transitie Oekraïne 
Dhr. Littooij en dhr. Wijbenga geven een toelichting. De bestuurlijke verantwoordelijkheid voor de 
opvang van Oekraïense ontheemden gaat vanaf 1 januari 2024 over naar de RRT, waarbij de 
regionale sturing en strategie voor onze regio logischerwijs bij de ambtelijke Taskforce Opvang komt, 
die de RRT ondersteunt. Dit is mede ingegeven door het feit dat het AB van mening is dat de 
coördinatie van de opvang geen taak meer is voor de VRR.  
De tijd om de overgang van operationele taken (HUB, coördinatie vluchtelingenspreiding, zorg 
coördinatie en informatievoorziening) te realiseren is kort. Daarom is door het Dagelijks Bestuur 
besloten dat de definitieve overgangsdatum 1 juli 2024 zal zijn. Alle taken die eerder overgedragen 
kunnen worden, worden eerder overgedragen. Het Algemeen Bestuur bevestigt dit besluit.  
 

e) Overige mededelingen 
Dhr. Littooij deelt mee dat de VRR al heel lang bezig is om de diagnose posttraumatische 
stressstoornis (PTSS) bij brandweer- en ambulancemedewerkers onder de aandacht te brengen. Er 
wordt ingezet op preventie doordat er o.a. een psycholoog in dienst is. Daarnaast doet het team 
collegiale opvang hier veel in. Zembla zal aandacht besteden aan het onderwerp. De uitzending 
wordt deze maand opgenomen en zal in januari of februari 2024 uitgezonden worden.   
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TER BESLUITVORMING 
 
6. Financiële Verordening, Controleverordening VRR en Intern Controleplan VRR  
Dhr. Van de Stadt geeft een toelichting. Met ingang van 1 januari 2023 is de Wet versterking 
decentrale rekenkamers in werking getreden. Deze wet heeft de gemeentewet op het gebied van de 
rechtmatigheidsverantwoording veranderd. Met de aanpassing van deze verordeningen en 
beleidsnota sluiten onze beleidsnota en de verordeningen aan bij de nieuwe wetgeving, is 
vastgelegd welke rol/taak betrokkenen hebben en wat de kaders van de 
rechtmatigheidsverantwoording zijn. 
 
Het Algemeen Bestuur besluit: 

1. In het kader van de rechtmatigheidscontrole door het Dagelijks Bestuur akkoord te gaan met 
onderstaande documenten:. 

a) Financiële Verordening 2023 
b) Controleverordening VRR 2023 
c) Intern Controleplan VRR 2023 

2. Dat de Controleverordening VRR 2023 na vaststelling onderdeel is van het Normenkader 
2023. 

 
7. Zienswijzen Halfjaar Nota 2023 (inclusief 2e begrotingswijziging 2023 en 1e 

begrotingswijziging 2024) 
Dhr. Van de Stadt geeft een toelichting. Het tekort over 2023 loopt nog steeds terug en is inmiddels 
gehalveerd. Zo wordt door de VRR op goede wijze invulling gegeven aan de opdracht van de 
gemeenteraden. In de 9-maadsrapportage wordt dat beeld nog versterkt. De gemeenteraden delen in 
de zienswijzen wel hun zorgen over de financiële opgave die gemeenten in 2026 op zich af zien komen.  
 
De leden van het Algemeen Bestuur reageren op de Halfjaarnota 2023 en de ingediende zienswijzen: 
 

- Dhr. Oskam geeft aan tevreden te zijn over het realistische beleid dat gevoerd wordt. De 
VRR moet constant keuzes maken en sommige voornemens zullen later uitgevoerd worden 
dan gepland door de huidige financiële tekorten. Hij vraagt aandacht voor het informeren 
van de gemeenteraden over het temporiseren van de Ontwikkelagenda. Daarbij moeten ook 
de veiligheidsrisico’s van de temporisering in beeld gebracht worden.  

 
- Dhr. Luteijn geeft aan dat de gemeenteraad van Krimpen aan den IJssel geen zienswijze 

meer zal indienen. Aan de ene kant proeft hij bezorgdheid over het tekort in 2023 en 2024. 
Nu de prognose meevalt merkt hij dat er zorgen zijn over het niveau van veiligheid in de 
regio. Daarom benadrukt hij het belang van communicatie over eventuele risico’s die 
ontstaan door het zoveel mogelijk terugdringen van het tekort.   

 
- Mw. De Witte geeft aan dat de 9-maandsrapportage en de rapportage over de 

ontwikkelagenda erg globaal zijn en dat daardoor moeilijk te duiden is wat de risico’s zijn van 
de keuzes die gemaakt zijn om de ontwikkelagenda op bepaalde onderdelen te 
temporiseren.  

 
Dhr. Van de Stadt reageert dat de Ontwikkelagenda op koers ligt. Er wordt zwaar geïnvesteerd om 
de geoefendheid van het personeel weer op het juiste niveau te brengen. Het klopt dat er continu 
afwegingen gemaakt moeten worden om het tekort voor 2023 zo klein mogelijk te houden. De 
volgende rapportage over de ontwikkelagenda zal uitgebreid worden.  
 
De gemeenteraden hebben per brief een reactie ontvangen op de ingediende zienswijzen. 
Voorgesteld wordt om de 2e begrotingswijziging 2023 en de 1e begrotingswijziging 2024 ongewijzigd 
vast te stellen.  
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Het Algemeen Bestuur besluit: 
1. In te stemmen met de 2e begrotingswijziging 2023 
2. In te stemmen met de 1e begrotingswijziging 2024 
3. De Halfjaar Nota VRR 2023 vast te stellen 
 
8. Protocol Interregionaal Beleidsteam 
Dhr. Littooij geeft een toelichting. In het Veiligheidsberaad en in de RCDV is herkend dat er een 
verantwoordelijkheidsvacuüm is bij bovenregionale crises, ervaren bij de coronacrisis 
(evaluatiecommissie Muller). Een Interregionaal Beleidsteam (IRBT) kan hiervoor een oplossing 
bieden. In dit protocol geldt dat de voorzitter van de bronregio, waar het incident heeft 
plaatsgevonden, voorzitter is. Als niet duidelijk is wat de bronregio is dan heeft de voorzitter van de 
grootste veiligheidsregio de beslissende stem. En als het hele land getroffen is dan heeft de 
voorzitter van het Veiligheidsberaad de beslissende stem als er een besluit genomen moet worden. 
Dhr. Littooij adviseert het Algemeen Bestuur om in te stemmen met het protocol. Dit onder 
voorwaarde dat er een nadere uitwerkingstoets komt, bijvoorbeeld door het protocol via scenario’s te 
testen. 
 
Dhr. Van der Klugt geeft aan dat de waterschappen hier niet bij betrokken zijn geweest. Daarnaast hoort 
hij inhoudelijk ook enkele bezwaren. De vraag is of dit het verantwoordelijkheid vacuüm echt oplost en 
of het juridisch en praktisch voldoende doordacht is. Hij onderschrijft daarnaast het advies om het 
protocol te oefenen. Goede samenwerking tussen de veiligheidsregio’s en de waterschappen is, zeker 
gezien de klimaatcrisis en de gevolgen daarvan, van groot belang. Dhr. Littooij geeft aan dat het 
protocol vanuit het Veiligheidsberaad is opgesteld, hij weet niet of er afstemming is geweest met de 
Unie van waterschappen.  
 
Dhr. Rensen geeft aan dat de brand bij AVR, waarbij Rotterdam brongemeente was, maar de 
gemeenten Vlaardingen en Maassluis en Maasland het effectgebied, heeft laten zien dat ook in onze 
eigen regio de protocollen niet helemaal helder zijn. Hij vraagt hier aandacht voor bij de evaluatie van 
het incident. Dhr. Littooij geeft aan dat alle GRIP 2 incidenten geëvalueerd worden. Het verzoek van dhr. 
Rensen zal hierin meegenomen worden. De plv. voorzitter stelt voor de evaluaties ter bespreking voor te 
leggen aan het Algemeen Bestuur.  
 
Het Algemeen Bestuur besluit: 

1. Het protocol Interregionaal Beleidsteam (IRBT) vast te stellen 
 
9. Portefeuilleverdeling Bestuur VRR 
Dhr. Littooij geeft aan dat het een uitdaging is om de portefeuilles te verdelen binnen de kaders die 
gelden. De voorgestelde verdeling is inmiddels achterhaald door het vertrek van dhr. Oskam. Er wordt 
gezocht naar een nieuw lid van de bestuurlijke auditcommissie en portefeuillehouder Waterveiligheid en 
Transportveiligheid.  
 
Het Algemeen Bestuur besluit: 
1) De nieuwe portefeuilleverdeling bestuur VRR vast te stellen met uitzondering van de portefeuille 

Waterveiligheid en Transportveiligheid.  
 
TER INFORMATIE 
 
10. Ontwikkelingen ambulancezorg (mondelinge toelichting door dhr. Wijten) 
Dhr. Wijbenga, portefeuillehouder ambulancezorg en GHOR, geeft een korte introductie. Er speelt veel 
binnen de ambulancezorg, het is een dynamische wereld. De regio mag blij zijn met een goed 
functionerende ambulancedienst en GHOR.  
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Dhr. Wijten geeft aan dat het Algemeen Bestuur periodiek wordt bijgepraat over de ontwikkelingen 
binnen de ambulancezorg. Er is een brief bij de stukken gevoegd waarin de ontwikkelingen worden 
opgesomd. Als bijlage is ook het visitatierapport ambulancezorg bijgevoegd.   
Er is één onderwerp dat de afgelopen maanden steeds naar voren komt, en dat zijn de aanrijdtijden 
van de ambulancedienst. De ARR heeft besloten te stoppen met het maandelijks publiceren van de 
aanrijdtijden per gemeente. De 15-minuten-norm die daarvoor gebruikt werd geeft een vertekend 
beeld. De sector heeft daarom een nieuw kwaliteitskader ontwikkeld. Sinds kort wordt op een aantal 
kwaliteitsnormen gerapporteerd via de website, een aantal normen zijn nog in ontwikkeling.  
 
Dhr. Wijbenga geeft aan dat hij weet dat het besluit om te stoppen met maandelijks rapporteren op 
de 15-minuten-norm per gemeente gevoelig ligt. Hij realiseert zich dat burgemeesters hierop 
aangesproken worden door raadsleden en inwoners. Toch benadrukt hij dat de ARR gefinancierd 
wordt door de zorgverzekeraars, de verantwoordelijkheid ligt niet bij de burgemeesters. Ten tweede 
wordt snelheid soms verward met kwaliteit. Het is vaak beter om een langere responstijd te hebben 
zodat een intensievere triage kan plaatsvinden en direct de juiste hulp geboden kan worden.  
 
De leden van het Algemeen Bestuur reageren op de toelichting van dhr. Wijten:  
 

- Dhr. Van de Stadt verzoekt om de raadsleden periodiek en actief te informeren over het 
kwaliteitskader dat in de plaats komt van de aanrijdtijden. Hij zou daarbij wel onderscheid 
willen maken op gemeentelijke niveau. De centrumgemeenten laten een ander beeld zien 
dan de gemeenten in het buitengebied en dat moet wel inzichtelijk blijven.  
 

- Dhr. Luteijn geeft aan dat gemeenten individuele knelpunten kennen zoals bruggen en 
tunnels. Dit heeft invloed op de bereikbaarheid. Hetzelfde geldt voor de invloed van het 
verhuizen van een ambulancepost in Hollands Midden. Hij wil het effect van dergelijke 
knelpunten in beeld blijven houden. 
 

- Dhr. Rehwinkel adviseert om te overwegen meer inzicht te geven in de aanrijdtijden.  
 

- Dhr. Rensen geeft aan dat in Maassluis door raadsleden regelmatig aandacht is gevraagd  
voor de aanrijdtijden. Hij snapt dat het beeld breder is dan alleen de aanrijdtijden maar het 
alternatieve kwaliteitskader geeft nog onvoldoende inzicht. Hij verzoekt om colleges en 
raadsleden actief te informeren over de prestaties, ook op gemeentelijk niveau.  
 

- Mw. Grootenboer verzoekt om minimaal 2 keer per jaar de aanrijdtijden te publiceren op 
gemeentelijk niveau. Daarnaast gaat ze graag in op het aanbod van dhr. Wijten om een 
toelichting te geven aan de gemeenteraad.  
 

- Dhr. Oosterwijk stelt voor om een uitlegvideo te maken voor de gemeenteraden om te laten 
zien hoe de ambulancezorg is ingericht en uit te leggen waarom de 15-minuten norm een 
vertekend beeld geeft.   

 
Dhr. Wijbenga geeft aan dat de wens van het AB om periodiek op gemeentelijk niveau de 
aanrijdtijden te publiceren helder is. Daarnaast hoort hij de wens om actief, minimaal twee keer per 
jaar, de gemeenteraden te informeren. Hij stelt voor om tijdens het volgende AB aan te geven hoe dit 
precies vorm kan krijgen.  
 
Dhr. Wijten geeft nog een toelichting over de nieuwe urgentie-indeling. De oude urgentie-indeling 
heeft maar 2 categorieën. A1, binnen 15 minuten ter plaatse, A2, binnen 30 minuten ter plaatse. De 
15 minuten norm had geen enkele medische onderbouwing. Er zijn aandoeningen, zoals een 
hartstilstand, waarbij je na 15 minuten al veel te laat bent om de patiënt nog te helpen. Door VWS en 
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de sector is gewerkt aan een andere urgentie-indeling. Zo komt er een urgentie A0, daar moet zo 
snel mogelijk een ambulance naar toe.  
 
Dhr. Wijbenga benadrukt dat de focus nu ligt op één thema terwijl er zoveel goede ontwikkelingen 
zijn. De regio heeft een gezonde en robuuste ambulancedienst.  
 
11. 9-maandsrapportage 
Periodiek worden aan de Auditcommissie en het Bestuur voortgangsrapportages verstrekt met 
daarin de belangrijkste financiële en bedrijfsvoering kengetallen van de VRR. 
 
Het Algemeen Bestuur besluit 
1. Kennis nemen van de 9-maandsrapportage 
 
AFSLUITING 
  
12. Rondvraag 
Dhr. Van der Klugt deelt mee dat het waterschap Schieland en de Krimpenerwaard per 1 februari 
2024 een nieuwe secretaris-directeur heeft.  
 
Dhr. Van de Stadt geeft aan dat Lansingerland een wijkbrandweerman heeft. Gezien de waarde die 
door de gemeenten in de regio gehecht wordt aan de wijkbrandweerman vraagt hij zich af of deze in 
het basispakket van de VRR opgenomen zou moeten worden. Hij vraagt om een notitie waarin 
beschreven wordt wat de voor- en nadelen hiervan zijn. Dhr. Littooij geeft aan dat hij vanmorgen ook 
met de gemeente Ridderkerk een dienstverleningsovereenkomst heeft ondertekend voor de inzet 
van een wijkbrandweerman.  
 
Mw. Grootenboer geeft een toelichting over de voortgang doorontwikkeling bevolkingszorg. Ze biedt 
aan om bij de nieuwe burgemeesters in de regio langs te gaan om hen bij te praten over de 
ontwikkelingen op dat vlak. De burgemeesters maken graag gebruik van dat aanbod.  
 
13. Sluiting 
De plv. voorzitter bedankt dhr. Oskam voor zijn inzet als lid van het Algemeen Bestuur en de 
bestuurlijke auditcommissie en overhandigt hem een bos bloemen. Dit was zijn laatste vergadering 
van het Algemeen Bestuur van de VRR.  
 
De plv. voorzitter sluit de vergadering om 11:30 uur. 
 
Aldus vastgesteld in de vergadering van het Algemeen Bestuur van 28 februari 2024. 
 
 
 
 
 
Mr. drs. A. Littooij    Ing. A. Aboutaleb 
secretaris     voorzitter 


